

MESSAGE FROM MAYOR JEAN DORÉ

MESSAGE DU MAIRE JEAN DORÉ



Montréal is sure to find itself among the top rank of world cities by the turn of the next century. It boasts a large number of attractions to make it well worthy of that standing.

Its fine geographical location, its excellent quality of life, the high educational standards of its work force, and the dynamism of its people are among numerous factors ensuring that innovation will continue to spearhead its development.

A brief mention of the sectors wherein Montréal excels is, I am sure, convincing enough : engineering, biotechnology, pharmaceutical research, transportation, telecommunications, design, and aeronautical and aerospace manufacturing.

The presence of numerous head offices of international organizations fortifies the city's power of attraction. It pleases me, for example, to point out that 50 years ago this year the International Civil Aviation Organization (ICAO) was founded and established its headquarters here in Montréal the following year.

At the same time as this important UN agency, the International Air Transport Association (IATA) was also established, followed by numerous other organizations, such as Société internationale des télécommunications aéronautiques (SITA).

Their presence today constitutes a source of pride of our city and our people. In 1994, therefore, I invite you to come to Montréal to take part in the events organized by the General Secretariat for the International Aviation Celebrations.

Montréal, economic powerhouse, focal point of innovation, international metropolis, civil aviation capital...so many titles pointing to the dynamism of our city, so many realities to proclaim and share.

Montréal est déterminée à se classer dans le peloton de tête des villes de l'an 2000. Elle possède nombre d'atouts pour y arriver.

Entre autres, sa situation géographique, la qualité de vie qu'elle offre, le haut niveau de scolarité de sa main-d'oeuvre, le dynamisme de sa population, sont autant d'éléments qui lui ont permis de faire de l'innovation le fer de lance de son développement. Il suffit de nommer les secteurs où elle excelle pour s'en convaincre : l'ingénierie, la biotechnologie, la pharmacologie, le transport, les télécommunications, le design, l'aéronautique et l'aérospatiale.

Par ailleurs, la présence de nombreux sièges sociaux d'organismes internationaux sur son territoire renforce son pouvoir d'attraction. À titre d'exemple, cela me fait plaisir de souligner qu'il y a, cette année, cinquante ans, l'Organisation de l'aviation civile internationale (OACI) voyait le jour et prenait racine à Montréal l'année suivante. En même temps que cette importante agence onusienne, s'installait l'Association du transport aérien international (IATA), suivie par de nombreux autres organismes dont la Société internationale des télécommunications aéronautiques (SITA). Leur présence constitue, aujourd'hui, pour notre ville et sa population, une source de fierté. En 1994, je vous invite, donc, à venir à Montréal participer aux activités qui seront organisées par le Commissariat général des célébrations de l'Aviation civile internationale.

Montréal, pôle économique axé sur l'innovation, ville internationale, capitale de l'aviation civile, autant de titres qui rendent compte du dynamisme de notre cité, autant de réalités que nous voulons faire connaître et partager.

Jean Doré

Jean Doré